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REVISTA PRESEI 
 

 Tudorel Toader a răbufnit după ce i s-a solicitat demisia: 'Ca să vii la discuţii cu ministrul Justiţiei trebuie să ai 
calitatea de lider de sindicat' 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, joi, referitor la faptul că nu i-a invitat la discuţii pe membrii 
Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP), că, pentru a participa la astfel de 
dezbateri, trebuie să ai calitatea de lider de sindicat. 
"Ca să vii la dezbateri, discuţii cu ministrul Justiţiei, trebuie să ai calitatea de lider de sindicat. Eu i-am chemat pe 
cei care sunt reprezentativi, care au hotărâre judecătorească definitivă, de constatare a calităţii de lider. (Cei care 
nu au participat) să arate dovada calităţii de reprezentant a sindicaliştilor. Am spus şi ieri, am vorbit cu dânşii, cine 
are calitate, reprezentativitate vine la discuţii, cine nu va veni când va avea", a declarat Tudorel Toader, la ieşirea 
de la sediul CSM, informează Mediafax. 
Ministrul Justiției a discutat, joi dimineață, cu reprezentanții angajaților din penitenciare, nu însă şi cu cei din 
Federația Sindicatelor din Administrația Națională a Penitenciarelor (FSANP), care i-au cerut în repetate rânduri 
demisia. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Avertisment DUR privind pedepsele alternative. Penitenciarele de golesc văzând cu ochii de deţinuţi 
Preşedintele Sindicatului Naţional al Lucrătorilor de Penitenciare, Ştefan Teoroc, a declarat joi, după întâlnirea cu 
ministrul Justiţiei, că printre temele abordate în cadrul discuţiilor s-a numărat şi cea privind efectivele de deţinuţi, 
care "sunt pe cale de dispariţie", în contextul "multitudinii de legi care apar pe pedepse alternative, pe tot felul de 
subterfugii de la pedeapsa cu închisoarea". 
"Am discutat despre probleme interne de sistem, care vizează inclusiv efectivele de deţinuţi. Vedem într-o 
drastică diminuare - de unde aveam o preocupare cu efectivele de salariaţi, că erau foarte puţini în raport cu 
numărul de deţinuţi -, mai nou socotim deţinuţii care sunt pe cale de dispariţie. Am vrut să ştim care este poziţia 
ministerului în raport cu multitudinea aceasta de legi care apar pe pedepse alternative, pe tot felul de subterfugii 
de la pedeapsa cu închisoarea", a spus preşedintele SNLP. 
El a arătat că, din informaţiile pe care le deţine, proiectul privind pedepsele alternative, care vizează brăţările 
electronice, pedeapsa la domiciliu şi munca în folosul comunităţii, va fi retras, el aflându-se la Curtea 
Constituţională, având o sesizare după ce a fost adoptat în Parlament, şi că urmează a se construi un proiect nou, 
sustenabil. 
"Pe partea de statut special, ştim că proiectul multiplu discutat, care tot trenează pe aici pe la minister de o 
perioadă, în sfârşit a fost avizat intern, el a plecat pe circuitul de avizare externă - Ministerul Finanţelor, urmând 
să meargă la Guvern pentru o procedură accelerată de adoptare şi de punere în Parlamentul României. În esenţă, 
el modifică identitatea noastră profesională, având o modificare de ocupaţie în cea de poliţişti de penitenciare, 
mult aşteptată de salariaţii din sistem", a completat Ştefan Teoroc. 
Liderul SNLP a afirmat că, pe partea de salarizare, s-a discutat despre noile norme care impun plata muncii 
suplimentare şi că trebuie emis un ordin de ministru, urgent, pentru că în iulie ar trebui plătite efectiv aceste ore. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Codul administrativ: Schimbări de procedură privind administrarea patrimoniului 
Comisia specială pentru elaborarea Codului administrativ a efectuat joi o modificare prin care hotărârile 
referitoare la administrarea patrimoniului vor fi luate prin adoptarea în consiliul local cu "majoritate absolută sau 
simplă, după caz", şi nu cu votul a două treimi, cum este în prezent. 
Parlamentarii au adoptat un amendament care modifică articolul 177 din Codul administrativ care prevede 
următoarele: "(2) Se adoptă cu majoritatea absoluta prevazută la alin 5 lit ll) a consilierilor locali în funcţie 
următoarele hotărâri ale consiliului local: a) hotărârile privind bugetul local; b) hotărârile privind contractarea de 
împrumuturi, în condiţiile legii; c) hotărârile prin care se stabilesc impozite şi taxe locale; d) hotărârile privind 
participarea la programe de dezvoltare judeţeană, regională, zonală sau de cooperare transfrontalieră; e) 
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hotărârile privind organizarea şi dezvoltarea urbanistică a localităţilor şi amenajarea teritoriului; f) hotărârile 
privind asocierea sau cooperarea cu alte autorităţi publice, cu persoane juridice române sau străine. g) hotărârile 
privind administrarea patrimoniului; h) alte hotărâri necesare bunei funcţionări a consiliului local stabilite prin legi 
speciale sau regulamentul de funcţionare al consiliului local." 
De asemenea, printre amendamentele adoptate în şedinţa de joi a Comisiei speciale se numără şi unul care 
modifică modul în care se iau în consiliul local hotărârile referitoare la transferul dreptului de proprietate. Astfel, 
trebuie să existe vot a două treimi al consiliului local pentru ca un proprietar să poată vinde, cumpăra, dona, 
moşteni sau face schimburi de teren. Excepţie de la această prevedere fac concesiunea şi închirierea. 
"Au dreptul să facă şi prin vânzare, cumpărare şi donaţie şi tot ce ţine de proprietar", a explicat, în cadrul şedinţei, 
preşedintele Comisiei speciale pentru elaborarea Codului administrativ, deputatul PSD, Marcel Ciolacu.9 
"(1) În exercitarea atribuţiilor ce îi revin consiliul local adoptă hotărâri, cu majoritate absolută sau simplă, după 
caz. (2) Prin excepţie de la prevederile alin. (1) hotărârile privind translativitatea dreptului de proprietate se 
adoptă de consiliul local cu majoritatea calificată definită la art. 5 lit. mm), de două treimi din numărul consilierilor 
locali în funcţie", se arată în amendamentul formulat de deputaţii PSD şi PNL, Ioan Călin şi Florin Roman. 
În şedinţa de miercuri a forului de specialitate au fost discutate şi votate articolele 175 -247. Următoare întâlnire a 
Comisiei de Cod administrativ va avea loc, săptămâna viitoare, pe 29 mai, începând cu ora 9.00. Ulterior, comisia 
va da un raport care urmează să fie votat de Camera Deputaţilor, Senatul fiind decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Strategia naţională în domeniul egalităţii de şanse între femei şi bărbaţi, aprobată de Guvern 
Guvernul a aprobat, joi, Strategia naţională privind promovarea egalităţii de şanse între femei şi bărbaţi şi 
prevenirea şi combaterea violenţei domestice pentru perioada 2018-2021. 
"Pe lângă continuarea politicilor publice ale României în domeniul egalităţii de şanse şi prevenirii violenţei 
domestice şi corelarea acestora cu cele ale Uniunii Europene, Organizaţiei Naţiunilor Unite şi ale Consiliului 
Europei, actul normativ urmăreşte elaborarea unor proceduri specifice şi coerente de intervenţie pentru diferite 
categorii de specialişti, din mai multe domenii, dar şi formarea profesională continuă a acestora, în conformitate 
cu noile prevederi legale, astfel încât să se înregistreze rezultate reale", transmite Ministerul Muncii, printr-un 
comunicat de presă. 
Astfel, în domeniul egalităţii de şanse între femei şi bărbaţi, pentru perioada 2018 – 2021, în domeniul Educaţiei, 
printre obiective se prevede creşterea gradului de conştientizare a copiilor şi tinerilor cu privire la prevederile 
legale din domeniul egalităţii de şanse între femei şi bărbaţi şi combaterea stereotipurilor de gen în rândul 
tinerilor, explică sursa citată. 
În ceea ce priveşte piaţa muncii, obiectivele sunt încurajarea antreprenorialului în rândul femeilor şi tinerilor 
proveniţi din medii defavorizate; îmbunătăţirea situaţiei femeilor pe piaţa Muncii şi concilierea vieţii profesionale 
cu viaţa de familie şi cea privată. 
Alte prevederi se referă la creşterea nivelului de participare a femeilor la procesul de decizie şi la introducerea 
perspectivei de gen în politicile naţionale. 
"În domeniul prevenirii şi combaterii violenţei domestice pentru perioada 2018 – 2021, obiectivele vizate sunt: 
1. Îmbunătăţirea cadrului legislativ actual şi asigurarea implementării unitare a legislaţiei primare prin adoptarea 
legislaţiei secundare şi terţiare; 
2. Dezvoltarea serviciilor sociale adecvate nevoilor identificate şi care să asigure acces facil, asistenţă de calitate 
tuturor victimelor şi măsuri pentru agresori; 
3. Dezvoltarea şi consolidarea competenţelor profesionale prin formarea şi pregătirea necesară şi adaptată 
pentru intervenţia diferitelor categorii de specialişti; 
4. Întărirea capacităţii instituţionale a autorităţilor administraţiei publice centrale şi locale de gestionare a 
violenţei domestice; 
5. Dezvoltarea relaţiilor de colaborare între partenerii interni şi între statul român şi statele sau organismele 
internaţionale implicate în prevenirea şi combaterea violenţei domestice; 
6. Creşterea eficacităţii măsurilor de prevenire a violenţei domestice şi a recidivei acesteia; 
7. Dezvoltarea de atitudini şi comportamente nonviolente pentru atingerea obiectivului ”toleranţă zero” faţă de 
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violenţa domestică; 
8. Raportarea anuală a gradului de implementare a activităţilor asumate în cadrul Pilonului Prevenirea şi 
Combaterea Violenţei Domestice şi evaluarea finală a acestuia", se arată în comunicatul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă anunţă primele investiţii în parteneriat public-privat: Autostrăzi şi oraşul medical 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că, în şedinţa de joi a Guvernului, va fi adoptat primul pachet de investiţii 
strategice care vor fi realizate prin parteneriat public-privat, printre care trei autostrăzi, dar şi ”oraşul medical 
universitar Complex Carol Davilla”. 
”Adoptăm primul pachet de investiţii strategice care vor fi realizate prin parteneriat public-privat. Mă refer la 
autostrada Ploieşti-Comarnic-Braşov, autostrada Tg. Mureş -Tg. Neamţ - Iaşi - Ungheni, autostrada Bucureşti - 
Craiova - Lugoj, de la Craiova şi ramificaţie spre Calafat. Avem apoi oraşul medical universitar Complex Carol 
Davilla, care se va construi în zona de nord a a Capitalei, lângă aeroportul Henry Coandă. Complexul se va întinde 
pe o suprafaţă de 300 de hectare şi va cuprinde Spitalul Republican, Facultatea de Medicină, campus universitar şi 
medical, institut de cercetare medical şi zonă comercială şi de agrement”, a spus Viorica Dăncilă la începutul 
şedinţei de guvern de joi. 
Ea a mai spus că tot în parteneriat public-privat va fi şi operarea de servicii pentru cele 15 spitale din reţeaua CFR. 
”Studii de fundamentare necesare se vor finaliza în maxim trei luni începând de astăzi”, a conchis Dăncilă. 
Anterior, preşedintele Klaus Iohannis a spus joi, la uzina Dacia de la Piteşti, că dacă am avea km de autostradă 
promişi de politicieni, am avea "autostrăzi cât China", însă în realitate situaţia este una gravă, atât pe drumuri, cât 
şi pe călile ferate. 
 
"Cred că dacă am aduna promisiunile de km de autostradă făcuţi de toţi guvernanţii am avea autostrăzi cât China. 
Evident că nu avem nici măcar 800 de km de autostrăzi. Noroc că până aici vine una (n.r.: Autostrada Bucureşti- 
Piteşti). Fondurile europene sunt importante pentru că sunt destinate fondurilor regionale. Marile proiecte de 
infrastructură au nevoie de o pregătire foarte serioasă. Majoritatea proiectelor aflate în execuţie sunt proiecte 
fazate, gândite pentru exerciţiul financiar anterior, nu au fost realizare de cei care au avut decizia şi au fost 
trecute în actualul exerciţiu",a spus Klaus Iohannis, la Piteşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, atac la Guvern de la uzina Dacia: Infrastructura e doar la nivel declarativ 15 km de autostradă 
într-un an, ridicol de puţin/ Dacă am aduna km promişi, am avea autostrăzi cât China 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat joi, la uzina Automobile Dacia de la Piteşti, că este nevoie de un plan 
coerent pentru infrastructură şi punerea acestuia în aplicare, 15 km daţi în folosinţă într-un an şi jumătate fiind 
ridicol de puţin. 
"Vă invit pe dvs să vă îndreptaţi atenţia către sectorul românesc de IT care se poate afla în avangarda inovării, 
însă pentru a putea fructifica în mod eficient metodele tehnologice, înainte de toate trebuie să oferim echilibru, să 
construim autostrăzile de care avem nevoie în mai puţini ani, nu în decenii, cum se prefigurează de ritmul de melc 
de până acum. În programele guvernamentale infrastructura a fost doar la nivel declarativ şi nu vorbesc doar de 
ultimii guvernanţi. Dezvoltarea infrastructurii este chiar cheia prosperităţii, iar lipsa e autostrăzi este reclamată 
deopotrivă de economişti şi cetăţeni. Românii recurg la proteste pentru a atrage atenţia acestor probleme acute. 
În afară de hărţi colorate şi planuri frumoase lumea se uită şi la rezultate, iar cei 15 km de autostrada daţi în 
ultimul an şi jumătate înseamnă ridicol de puţin", a declarat Klaus Iohannis, la Piteşti. 
Aflat în vizită la uzina Automobile Dacia S.A., preşedintele a mai spus că industria auto reprezintă peste un sfert 
din exportul României, dar pentru o bună funcţionare e nevoie de strategii pe termen lung. 
"Îmi doresc să văd oameni mai responsabili în funcţiile executive care să gândească dincolo de interesul de partid 
şi în interesul României şi aici cred că pot să lau administraţia locală din Piteşti şi Argeş care dovedesc cu succes 
cum se pot aborda aceste lucruri. În ecuaţia competitivităţii România trebuie să facă trecerea la argumentul costul 
forţei de muncă la argumentul capitalului uman. România are un potenţial deosibit în privinţa resursei umane", a 
mai spus Iohannis. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a mai afirmat că dacă am avea km de autostradă promişi de politicieni, am avea 
"autostrăzi cât China", însă în realitate situaţia este una gravă, atât pe drumuri, cât şi pe călile ferate. 
 
"Cred că dacă am aduna promisiunile de km de autostradă făcuţi de toţi guvernanţii am avea autostrăzi cât China. 
Evident că nu avem nici măcar 800 de km de autostrăzi. Noroc că până aici vine una (n.r.: Autostrada Bucureşti- 
Piteşti). Fondurile europene sunt importante pentru că sunt destinate fondurilor regionale. Marile proiecte de 
infrastructură au nevoie de o pregătire foarte serioasă. Majoritatea proiectelor aflate în execuţie sunt proiecte 
fazate, gândite pentru exerciţiul financiar anterior, nu au fost realizare de cei care au avut decizia şi au fost trecute 
în actualul exerciţiu", a spus Klaus Iohannis, la Piteşti. 
Şeful statului a făcut referire şi la transportul pe calea ferată. 
" Dacă dumneavoastră transportaţi de la Craiova în Europa de vest automobile noi, în medie până la Curtici 
transportul e de 24 de ore, iar apoi în Europa de Vest de 12 ore. (...) CFR ne spune că speră, atenţie speră, să 
înceapă execuţia în 2022. E foarte târziu. Ciclul de finanţare e până în 2020, dar trebuie să se încheie în 2023 ca să 
fie finanţat din fonduri europene", a mai declarat preşedintele. 
"Avem tronsonul Deva Lugoj. Fiecare premier inaugurează câte un metru de autostradă. Oamenii se intreabă de ce 
nu mergem înainte. Explicaţiile vin greu, dar au venit. Probleme cu mediul -s-a început fără a acordull de mediu", a 
mai declarat Iohannis, legat de infrastructură. 
(Sursa: Mediafax) 
  

 Dăncilă îl contrazice pe Iohannis: România a atins procentul de 17% la absorbţia fondurilor europene 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, la începutul şedinţei de guvern, că România a atins procentul de 17% la 
absorbţia fondurilor europene, ceea ce înseamnă că ”ne apropiem cu paşi rapizi de media europeană, care este 
de 18%”. 
”Avem încă o veste bună. În data de 22 mai 2018, în conturile României au intrat 288,02 milioane euro, 
reprezentând rambursarea plăţilor aferente Fondului European Agricol pentru dezvoltare rurală. Această sumă se 
adaugă la suma de 1,85 miliarde euro primită până în prezent pentru agricultură. Acest lucru a fost posibil prin 
acordarea la timp a subvenţiilor - şi vreau să-l felicit pe dl ministru Daea, dar şi urmărirea atentă a proiectelor, a 
derulării proiectelor de dezvoltare rurală. Astfel, de la începutul anului 2018 România a primit cu titlu de 
rambursare 2,14 (doi virgulă paisprezece) miliarde euro, reprezentând 67% din suma programată a fi accesată de 
la Uniunea Europeană de către Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale”, a spus Viorica Dăncilă. 
Ea a ţinut să dea o replică preşedintelui Klaus Iohannis. 
”Şi pentru că facem referire la fonduri europene, vreau să reiterez ceea ce a spus dna ministru Rovana Plumb, 
anume faptul că România a atins procentul de 17% la absorbţia fondurilor europene, deci ne apropiem cu paşi 
rapizi de media europeană, care este de 18%”, a afirmat premierul. 
Preşedintele Klaus Iohannis a atenţionat, marţi, Guvernul Dăncilă cu privire la absorbţia de fonduri europene, în 
contextul datelor de pe site-ul Comisiei Europene, care arată că ţara noastră a folosit 2 miliarde de euro din cele 
23 de miliarde alocate pentru fonduri structurale. 
"Despre fonduri europene vreau să se înţeleagă că cele ce urmează reprezintă o atenţionare pentru Guvern. Noi 
dispunem pentru perioada 2014-2020 teoretic 31 miliarde euro. Din aceşti bani am folosit 4,9 miliarde euro până 
în momentul de faţă, ceea ce înseamnă 15,8%. Din 31 de miliarde până acum nu am folosit nici măcar 5 miliarde. 
Aceste date sunt oficiale atât de pe site-ul Comisiei Europene, cât şi informaţii oficiale de la Guvernul României. În 
dorinţa de a prezenta o informare exactă am căutat cele mai noi date de pe site-ul Guvernului şi a Comisiei 
Europene. Ultima informare pe site-ul Guvernului este din 2 februarie a.c. Acum suntem aproape la jumătatea 
anului. Nu ştiu de ce Guvernul nu publică date la zi. Unii vor crede că se ascunde ceva sau au avut altă treabă 
decât să informeze. Am luat date mai detaliate de pe site-ul Comisiei Europene, unde datele sunt evident la zi", a 
declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a criticat şi absorbţia fondurilor structurale, care nu este nici de 10%. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Instanţa supremă a sesizat CCR privind statutul magistraţilor şi legea pentru combaterea terorismului/ ÎCCJ: 
Definiţia erorii judiciare e imprecisă şi generală 
Instanţa supremă a sesizat, joi, CCR în legătură cu aspecte de neconstituţionalitate ale legii privind statutul 
magistraţilor şi cea privind prevenirea şi combaterea terorismului. 
"Secţiile Unite ale Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, legal constituite, prin Hotărârea nr.3 din 24 mai 2018, au 
sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr.303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, iar prin Hotărârea nr.4 din 24 mai 
2018, au sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru 
modificarea şi completarea Legii nr.535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismului", transmite instanţa 
supremă. 
Senatul a adoptat, marţi, în calitate de for decizional, modificările legii 303/2004 privind statutul magistratilor cu 
79 de voturi pentru, 26 împotrivă şi nicio abţinere. 
 
ÎCCJ: Definiţia erorii judiciare e imprecisă şi generală 
  
Magistraţii ÎCCJ au subliniat, joi, în sesizarea transmisă CCR, faptul că în modificarea Legii privind statutul 
magistraţilor nu este identificată în mod clar ipoteza în care există eroarea judiciară, ci doar în linii generale, ceea 
ce duce la imposibilitatea aplicării legii. 
„În cuprinsul dispoziţiilor art. 96 alin. (3) lit. a) şi b), în forma modificată, nu sunt identificate, în mod clar, 
ipotezele în care există eroarea judiciară, ci sunt indicate, în mod general, „actele procesuale” dispuse cu 
încălcarea „dispoziţiilor legale de drept material şi procesual” şi hotărârile judecătoreşti definitive” „contrare legii 
sau situaţiei de fapt”. Referirea cu caracter general la orice act procesual, la încălcarea oricărei dispoziţii legale de 
drept material şi procesual, la orice hotărâre judecătorească definitivă contrară oricărei dispoziţii legale nu poate 
echivala cu îndeplinirea obligaţiei de a stabili, în mod clar, ipotezele în care există eroarea judiciară”, se arată în 
sesizarea CCR, transmisă de către Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
Judecătorii de la instanţa supremă mai subliniază că legiuitorul s-a îndepărtat de la normele articolelor 538 şi 539 
din Codul de Procedură Penală şi a inclus în sfera erorii judicare „actele proceduale” dispuse cu încălcarea 
„dispoziţiilor legale de drept material şi procesual” şi „hotărârile judecătoreşti definitive” „contrare legii sau 
situaţiei de fapt”, fără nicio circumstanţiere menită să permită identificarea clară a acestora. 
„Efectul utilizării unor formulări cu caracter general şi imprecis în definiţia noţiunii de eroare judiciară este 
imposibilitatea delimitării sferei erorii judiciare şi, în consecinţă, imposibilitatea aplicării dispoziţiilor care o 
reglementează”, spune ÎCCJ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Meleşcanu: Nu sprijin desecretizarea memorandumului privind mutarea ambasadei din Israel 
Ministrul de Externe Teodor Meleşcanu a declarat joi, după discuţia cu Liviu Dragnea, de la Parlament, că nu 
sprijină desecretizarea memorandumului privind mutarea ambasadei din Israel, aşa cum a propus liderul PSD în 
şedinţa Biroului Naţional al formaţiunii. 
"Nu am discutat cu problema asta. A fost o idee, eu personal nu sprijin iniţiativa, dar e o hotărâre pe care o va lua 
premierul", a declarat, joi, Teodor Meleşcanu. 
Ministrul de Externe a mai afirmat că analiza pe această temă va fi gata în circa o lună. 
"Cel mult o lună. Noi am cerut de la toţi să ne prezinte poziţii scrise pe această temă. Toate ministerele. Am 
abordat, în primul rând, problemele de securitate. Acum lucrăm în Ministerul de Externe la problemele juridice pe 
care le implică şi, în paralele, am solicitat de la ministerele cu activităţi economice o evaluare şi din partea lor, 
după care ne vom întâlni şi vom face materialul ca atare", a mai spus Meleşcanu. 
Acesta susţine că după ce se va termina evaluarea, documentul va fi trimis preşedintelui, Parlamentului, prim-
ministrului pentru a se putea lua o decizie comună. 
Propunerea de desecretizare a memorandumului semnat în şedinţa de Guvern, în luna aprilie, a fost făcută de 
Liviu Dragnea în şedinţa de partid. 
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„Am discutat, într-adevăr, în Biroul Naţional Permanent. Domnul preşedinte Dragnea a pus această problemă s-o 
studiem. Şi, dacă se poate face, cred că ar fi bine să ştie tot poporul ce discutăm în guvern, că nu e nicio problemă, 
n-avem secrete“, a declarat vicepremierul Paul Stănescu, pentru Digi24. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Aplicațiile, un motiv de dispută între taximetriști. Un proiect al Guvernului a împărțit taximetriștii în două 
tabere 
Aplicațiile de taxi, folosite de cei care nu vor să aștepte comanda prin dispecerat, ar putea să dispară. Guvernul 
vrea să modifice legea, iar aceste aplicații să poată fi operate doar de firmele de taximetrie. O intenție care îi 
împarte pe taximetriști în două tabere. Unii susțin planul guvernanților, alții spun că eliminarea aplicațiilor ar 
însemna o întoarcere în timp cu 20 de ani. 
Câteva zeci de taximetrişti s-au strâns în Piaţa Constituţiei, supăraţi pe intenţia Guvernului de a interzice aplicaţiile 
prin care clienţii comandă în prezent taxiuri. 
Dacă proiectul va deveni lege, îi va obliga pe taximetrişti să aștepte comenzile unui singur dispecerat, ceea ce va 
creşte şI timpul de aşteptare al clienţilor. 
Taximetriştii vor, însă, ca aplicaţiile de ridesharing să fie eliminate. 
În altă parte a Bucureştiului, alţi taximetrişti au cerut ca proiectul să fie adoptat. Ei vor neapărat eliminarea din 
piaţă a tuturor aplicaţiilor. 
Oamenii spun că vor ca legea să fie la fel pentru toţi. 
În semn de protest faţă de proiectul Guvernului, o aplicaţie de taximetrie şi-a suspendat serviciile timp de o oră 
astăzi, pentru ca pasagerii să vadă ce efecte ar avea eliminarea ei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministerul de Finante amana cu 3 luni amendarea celor care nu au case de marcat cu jurnal electronic 
 
Ministerul Finantelor Publice (MFP) acorda un termen de gratie de trei luni pentru dotarea operatorilor economici 
cu aparate de marcat electronice fiscale cu jurnal electronic, termenele finale pana la care acestia sunt obligati sa 
monteze noul echipament fiind 1 septembrie 2018 pentru contribuabilii mari sau mijlocii, respectiv 1 noiembrie 
2018 pentru contribuabilii mici, informeaza joi institutia. 
 
Potrivit sursei citate, Guvernul a aprobat ordonanta de urgenta care prevede acordarea unui termen de gratie de 
trei luni in care nu se aplica sanctiunile prevazute de lege pentru nedotarea operatorilor economici cu aparate de 
marcat cu jurnal electronic, fara a modifica insa si termenele obligatorii de dotare, si flexibilizeaza procesul de 
vanzare a titlurilor de stat. 
 
Actul normativ prevede amanarea cu trei luni a aplicarii unor sanctiuni, dupa cum urmeaza: 
 
- sanctiunea prevazuta de lege pentru nedotarea la termen a operatorilor economici cu aparate de marcat cu 
jurnal electronic se aplica in cazul contribuabililor mari sau mijlocii incepand cu 1 septembrie 2018, in loc de 1 
iunie 2018, iar in cazul contribuabililor mici incepand cu 1 noiembrie 2018, in loc de 1 august 2018; 
sanctiunea prevazuta de lege pentru comercializarea de catre distribuitorii autorizati a vechilor aparate de marcat 
se aplica incepand cu 1 noiembrie 2018, in loc de 1 august 2018, astfel incat, daca va fi cazul, operatorii economici 
care isi deschid noi afaceri sau puncte de lucru sa poata achizitiona un aparat de marcat. In caz contrar, acestia 
risca blocarea activitatii. 
In plus, documentul mai prevede prelungirea cu trei luni, pana la data de 31 octombrie 2018, a termenului limita 
pana la care isi mentin valabilitatea avizele/autorizatiile privind distributia aparatelor de marcat electronice fiscale 
dotate cu rola jurnal. 
 
Ministerul Finantelor Publice precizeaza ca a autorizat toti cei sapte distribuitori de case de marcat cu jurnal 
electronic care au depus pana in prezent documentatia prevazuta de lege, iar in acest context, datele de 1 
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septembrie 2018, respectiv 1 noiembrie 2018, reprezinta termenele finale pana la care operatorii economici sunt 
obligati sa se doteze cu noile aparate de marcat. 
 
Totodata, ordonanta de urgenta vizeaza diversificarea canalelor de distributie si flexibilizarea procesului de 
vanzare a titlurilor de stat emise de MFP pentru populatie prin intermediul Companiei Nationale Posta Romana in 
vederea tranzactionarii acestora. 
 
Ulterior, vor fi aprobate normele tehnice de aplicare, instructiunile detaliate de vanzare si plata obligatiilor la 
scadenta pentru aceste titluri de stat, similare cu cele in vigoare pentru unitatile Trezoreriei Statului. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Finanțelor anunță că Guvernul mărește pensiile de la 1 iulie 
Pensiile se vor mări cu 10% de la 1 iulie şi nu vor fi probleme în privinţa plăţii pensiilor şi salariilor, a dat asigurări, 
joi, ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici. 
„Sunt bani şi vor fi până la final de an pentru pensii şi salarii. Noi ne uităm foarte atent pe fiecare cifră - avem 
datele preliminare, vor fi mâine postate pe site-ul MFP, pentru că atunci este termenul legal - şi datele arată că 
suntem în graficul pe care l-am avut încă de la început de an, grafic pe baza căruia noi am şi estimat şi am aprobat 
în Parlament bugetul pe 2018. Pot să fie fluctuaţii, când în zona de TVA, în zona de accize, în zone diferite, dar, per 
total, în acest an vom fi aşa cum ne-am angajat pe planul de încasări şi nu numai”, a declarat Teodorovici, la 
Antena 3. 
Întrebat dacă sunt bani pentru mărirea de 10% a pensiilor de la 1 iulie, şeful de la Finanţe a subliniat că tot ce s-a 
prevăzut pentru acest an se va realiza, iar impactul bugetar aferent tuturor măsurilor anunţate a fost prevăzut în 
bugetul pe 2018. 
„Pentru fiecare măsură pe care am avut-o pentru acest an impactul bugetar a fost prevăzut în acest an în buget. 
Tot ce s-a prevăzut în acest an se va realiza. Se măresc pensiile cu 10% de la 1 iulie”, a precizat Teodorovici, 
reiterând că „nu sunt şi nu vor fi probleme nici cu pensiile şi nici cu salariile”. 
În plus, acesta a susţinut că sunt foarte multe zone din care se pot aduce bani „fără să punem în plus”. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Suceava: Pintea - Vor exista opt centre regionale de transfuzie, inclusiv cu puncte de colectare a plasmei 
 
Ministrul sănătăţii, Sorina Pintea, aflată într-o vizită de lucru în judeţul Suceava, a declarat presei, joi, că se au în 
vedere în vedere înfiinţarea a opt centre regionale de transfuzie sanguină, cu puncte de colectare a plasmei, 
reabilitarea şi dotarea centrelor judeţene de transfuzie sanguină, dar şi o îmbunătăţire a promovării donării de 
sânge. 
 
''Este o mare problemă pe care România o are în acest moment. Este un sector strategic şi, din păcate, suntem la 
pământ cu aceste centre de transfuzie sanguină. Nici promovarea donării de sânge nu este extraordinară, practic, 
nevoia de sânge în România este foarte mare în acest moment", a spus Pintea. 
 
Ministrul sănătăţii a precizat că, în 2012, România a accesat un împrumut de la Banca Mondială pentru sectorul 
de sănătate, în cuantum de 250 de milioane de euro şi că a propus o restructurare a împrumutului pentru 
centrele de transfuzie. 
 
"Din păcate, şi acest împrumut a fost blocat o perioadă şi datorită condiţionalităţilor, pentru că Banca Mondială îţi 
dă bani dacă îţi şi restructurezi sistemul. A început să se mişte de anul trecut, vor fi dotate centrele de 
radioterapie, a venit aparatură, cred că şi la Suceava, pentru Terapie Intensivă şi Urgenţă, urmează ca în august să 
deschidem licitaţia pentru blocul operator. Dar au rămas nişte bani care erau pe o linie de ambulator şi pe care 
eu, personal, nu mai doresc să îi folosesc acolo, pentru că avem 150 de ambulatorii pe Programul Operaţional 
Regional. (...) Ne-am dus şi cu un plan bine făcut, în sensul că pe lângă centrele judeţene de transfuzie vor exista 
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opt centre regionale, inclusiv cu puncte de colectare a plasmei", a spus Pintea. 
 
Potrivit ministrului, a fost solicitată şi o întâlnire cu boardul Băncii Mondiale, la Bucureşti, în cursul lunii iunie, 
pentru a se lua o astfel de decizie şi a fi demarate procedurile de licitaţie. 
 
"Nu e ok cu centrele de transfuzie. Este mai rău decât vă puteţi imagina. Adică, am avut, de exemplu, o pană de 
curent acum, în Timiş, de 20 de minute. Vă daţi seama ce înseamnă 20 de minute o pană de curent pentru sânge? 
Poate fi compromis", a explicat Pintea. 
 
Totodată, ministrul a spus că se are în vedere şi dotarea centrelor regionale de vaccinare cu mijloace de transport 
frigorific. 
 
"În afară de aceste centre de transfuzie, practic, şi aceste centre regionale, ne mai lipim şi cu centre naţionale de 
vaccinare, pentru că tot Banca Mondială a dotat direcţiile de sănătate publică cu lăzi frigorifice pentru păstrarea 
vaccinurilor, dar medicul de familie vine cu lada frigorifică şi le duce şi le pune în frigider. Nu e ok. Să dotăm 
aceste centre regionale cu mijloace de transport frigorific, să intrăm şi noi în Europa", a afirmat Pintea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Educaţiei a participat la Bruxelles la reuniunea Consiliului Educaţie 
Ministrul Educaţiei Naţionale, Valentin Popa, a participat la reuniunea Consiliului Educaţie, care a avut loc în data 
de 22 mai, la Bruxelles, Belgia, fiind organizată sub egida Preşedinţiei bulgare a Consiliului Uniunii Europene. 
 
Potrivit unui comunicat de presă al MEN, în cadrul reuniunii au fost adoptate următoarele documente: Revizuirea 
Recomandării Consiliului privind competenţele-cheie pentru învăţarea pe tot parcursul vieţii, Revizuirea 
Recomandării Consiliului privind promovarea valorilor comune, a educaţiei favorabile incluziunii şi a dimensiunii 
europene a predării, dar şi Concluziile Consiliului privind punerea în aplicare o viziunii privind Spaţiul european al 
educaţiei. 
 
Totodată, în cadrul reuniunii ministeriale, a fost organizată o dezbatere pe tema Potenţialul universităţilor pentru 
creşterea regională şi promovarea aptitudinilor antreprenoriale şi inovatoare. 
 
"În cadrul intervenţiei sale, ministrul Educaţiei Naţionale a adus în atenţie câteva dintre măsurile şi iniţiativele 
naţionale menite să consolideze rolul instituţiilor de învăţământ superior, parteneriatele acestora cu mediul 
privat, precum şi pregătirea forţei de muncă pentru generarea creşterii economice la nivel naţional şi regional: 
alocarea a 5.000 de locuri bugetate la programele de licenţă, a 4.600 de locuri la programele de masterat şi a 300 
de locuri la programele de doctorat pentru susţinerea domeniilor care pot stimula creşterea economică a 
României; alocarea de stimulente financiare instituţiilor de învăţământ superior şi programelor care promovează 
legătura cu angajatorii şi asociaţiile patronale prin Fondul de Dezvoltare Instituţională, înfiinţarea, în colaborare 
cu Ministerul Economiei, a unui Registru al Antreprenorilor, participarea la exerciţiul Higher Education Innovate 
(HEInnovate), prin care universităţi de stat şi particulare din România îşi pot autoevalua potenţialul inovativ şi 
antreprenorial", se arată în comunicat. 
 
De asemenea, ministrul Educaţiei Naţionale a subliniat că subiectele dezbătute reprezintă priorităţi pentru 
România şi a reiterat convingerea că, prin iniţiativele promovate atât la nivel european, cât şi la nivel regional sau 
naţional, precum şi prin schimbul de bune practici, cooperarea europeană în domeniul educaţiei va fi 
intensificată, în vederea consolidării socio-economice şi a bunăstării cetăţenilor europeni. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Transporturilor rateaza, din nou, obiectivul asumat public: Loturile 3 si 4 ale Autostrazii Sebes-Turda 
nu vor fi inaugurate in luna  
Circulatia rutiera pe loturile 3 si 4 ale Autostrazii Sebes-Turda nu se va deschide nici in luna mai, cu toate ca 
ministrul Transporturilor, Lucian Sova, spunea la jumatatea lui martie ca si-a facut un obiectiv din respectarea 
acestui termen. 
 
In mod normal, pe cei 28,8 kilometri de autostrada dintre Aiud si Turda ar fi trebuit sa putem circula deja, inca din 
iarna. Din pacate, la inspectiile desfasurate pe santiere, in lunile ianuarie si februarie, Compania Nationala de 
Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a constatat mai multe neconformitati ale lucrarilor realizate de 
societatea Tirenna Scavi Spa (pe lotul 3, de la Aiud la Decea) si de Porr Construct SRL (pe lotul 4, de la Decea la 
Turda) . Ambelor companii li s-a acordat ragaz pentru refacerea lucrarilor considerate improprii. 
 
Tocmai cand se vorbea despre o noua amanare a deschiderii traficului pe autostrada, intre Aiud si Turda, iar 
soferii deja satui de aglomeratia de pe DN1 pareau sa isi piarda rabdarea, ministrul Transporturilor, Lucian Sova, a 
declarat public: 
 
"Eu mi-am fixat, asa ca obiectiv, ca in cursul lunii mai aceste doua segmente (loturile 3 si 4 - n.red.) sa fie deschise. 
Facem eforturi si cu constructorii, discutam cu ei saptamanal. Unele dintre aspectele semnalate ca neconformitati 
din partea expertilor de la CNAIR au fost asumate si se intervine asupra lor, astfel incat sa fie impacate si 
exigentele pe care trebuie sa le indeplineasca autoritatea contractanta, dar, pana la urma, sa folosim aceste 
segmente de autostrada, atat de putine cate sunt totusi, sa fie date in circulatie. 
 
Pentru ca orice kilometru de autostrada este important si cu atat mai rau ca, totusi, exista cale de rulare 
utilizabila, e pacat sa stam sa ne uitam la ea". 
 
Cine a spus atunci ca termenul e nerealist si ca declaratia ministrului nu are acoperire a avut dreptate. Desi 
potrivit informatiilor de pe site-ul CNAIR, lucrarile la Lotul 3 al autostrazii au fost finalizate, iar cele la Lotul 4 sunt 
realizate deja in proportie de 99%, traficul tot nu va fi deschis prea curand in zona. De ce, a explicat pentru 
Ziare.com Alin Serbanescu, purtatorul de cuvant al CNAIR. 
 
"Constructorul lucreaza in continuare pe Lotul 4. Asta, ca sa terminam cu legenda potrivit careia si-ar fi terminat 
treaba, iar noi de la CNAIR - ca niste oameni rai ce suntem - nu vrem sa deschidem autostrada. 
 
Nu e cazul. Ei lucreaza in continuare. Problemele pe care le au de rezolvat nu sunt grave, dar nici nu permit, inca, 
deschiderea circulatiei. 
 
Pe lotul 3, CNAIR urmeaza sa mai faca o expertizare, impreuna cu Cestrin (organismul tehnic al CNAIR - n.red.) si 
cu constructorul, pentru a rezolva odata problema rugozitatii si planeitatii soselei. Urmeaza sa stabilim la ce ne 
raportam cand evaluam starea lucrarii si ce rezultate ne dorim. La momentul in care se va ajunge la o concluzie 
comuna, se va decide: deschidem sau nu deschidem. 
 
Oricum, am stabilit impreuna cu constructorii ca cel mai bine ar fi sa deschidem odata ambele loturi de 
autostrada. Nici n-ar avea sens sa facem altfel. In aceste conditii, nu se va putea deschide traficul pana la finele 
lunii mai", a declarat pentru Ziare.com Alin Serbanescu. 
 
Asociatia Pro Infrastructura sustine de mai multa vreme ca sectorul de autostrada dintre Aiud si Turda este 
circulabil, dar ca autoritatile statului intarzie sa il inaugureze din comoditate si inconstienta, lasandu-i pe soferi sa 
circule in conditii de risc doar pe DN1. 
 
Cativa membri ai asociatiei au si circulat cu masina pe soseaua inca neinaugurata, pentru a demonstra ca e 
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practicabila. Argumentul n-a schimbat, insa, pozitia CNAIR, care sustine in continuare ca toate lucrarile prevazute 
in proiect trebuie finalizate inainte de deschiderea circulatiei pe sectorul de autostrada. 
 
Din pacate, in ciuda faptului ca receptia celor doua loturi de sosea s-a amanat, deja, de mai multe ori, nimeni n-ar 
putea sa spuna, nici macar acum, cand vor putea soferii sa circule pe autostrada, de la Aiud la Turda. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ultima zi în care românii mai pot redirecționa cele două procente din impozitul pe venit 
Astăzi este ultima zi în care românii mai pot redirecționa cele două procente din impozitul pe venit. 
Toți cei care, anul trecut, au obținut bani din salarii, chirii, pensii, dividente sau drepturi de autor pot redirecționa 
cei doi la sută, prin completarea și depunerea formularului 230 la Fisc. 
Organizațiile nonprofit primesc astfel o mână de ajutor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Consultări interguvernamentale România - Polonia, vineri, la Varşovia 
Guvernele României şi Poloniei vor avea consultări, vineri, la Varşovia, context în care prim-ministrul Viorica 
Dăncilă va avea şi o întrevedere cu premierul Republicii Polone, Mateusz Morawiecki. 
 
Viorica Dăncilă va fi primită de Mateusz Morawiecki, vineri dimineaţă, la Palatul Belweder din Varşovia, potrivit 
programului oficial al premierului român. 
 
În paralel, vor avea loc întâlniri bilaterale între miniştrii de resort. 
 
Acestea vor fi urmate de consultări interguvernamentale şi de ceremonia de semnare a Acordului bilateral privind 
regimul juridic al mormintelor militare române aflate pe teritoriul Poloniei şi al mormintelor militare polone aflate 
pe teritoriul României. Acordul va fi semnat de ministrul Apărării, Mihai Fifor, din partea română, şi de viceprim-
ministru şi ministrul Culturii, Piotr Glinski, din partea polonă. 
 
Vineri după-amiază, premierii României şi Republicii Polone vor susţine declaraţii comune de presă. 
 
Tot vineri după-amiază va avea loc o întrevedere a ministrului pentru Românii de Pretutindeni, Natalia Intotero, 
cu militari români şi cu reprezentanţi ai comunitaţii româneşti din Polonia, la sediul Ambasadei României la 
Varşovia. 
 
La începutul şedinţei de Guvern de joi, premierul Viorica Dăncilă a anunţat că primele consultări 
interguvernamentale România - Polonia din istoria relaţiei bilaterale vor avea loc vineri la Varşovia. 
 
"Consultările au loc în contextul în care cele două state celebrează anul acesta Centenarele naţionale - Marea 
Unire în România şi redobândirea independenţei în Polonia", a declarat Dăncilă. 
 
Totodată, şefa Executivului a precizat că discuţiile vor aborda stadiul şi perspectivele relaţiei bilaterale, precum şi 
colaborarea la nivel european şi internaţional. 
 
Din delegaţia română condusă de prim-ministru vor face parte vicepremierul pentru implementarea 
parteneriatelor strategice, Ana Birchall, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, ministrul Afacerilor Externe, 
Teodor Meleşcanu, ministrul Apărării, Mihai Fifor, ministrul Agriculturii, Petre Daea, ministrul Fondurilor 
Europene, Rovana Plumb, ministrul Culturii, George Ivaşcu, ministrul Turismului, Bogdan Trif, ministrul pentru 
Românii de Pretutindeni, Natalia Intotero, şi secretarul general al Guvernului, Andreea Lambru, potrivit unui 
comunicat al Guvernului. 
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"Organizarea consultărilor, pentru prima dată în acest format ministerial extins, reflectă nivelul foarte bun atins în 
ultimii ani în cooperarea româno-polonă, întemeiată pe Parteneriatul Strategic semnat în 2009", se mai arată în 
comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Consilierul prezidenţial Bogdan Aurescu a avut o întrevedere la Casa Albă cu John Bolton, consilier pentru 
Securitate Naţională al preşedintelui SUA 
Bogdan Aurescu, consilier prezidenţial pentru Politică Externă, a avut, joi, o întrevedere la Casa Albă cu John 
Bolton, consilier pentru Securitate Naţională al preşedintelui SUA, cei doi discutând despre aspecte ale 
Parteneriatului Strategic,cu accent pe cooperarea în sfera securităţii şi apărării. 
Potrivit unui comunicat emis de Ambasada României în Statele Unite, discuţiile s-au concentrat pe ”aspectele cele 
mai importante ale cooperării dintre România şi SUA în cadrul Parteneriatului Strategic, cu accent pe cooperarea 
în domeniul securităţii şi apărării”. La întâlnire a participat şi George Maior, ambasadorul României în Statele 
Unite. 
”În cadrul întrevederii cu ambasadorul John Bolton au fost discutate aspectele cele mai importante ale cooperării 
dintre România şi SUA în cadrul Parteneriatului Strategic, cu accent pe cooperarea în domeniul securităţii şi 
apărării. Bogdan Aurescu a transmis mesajul preşedintelui României, Klaus Iohannis, către preşedintele Statelor 
Unite, Donald Trump, cu privire la angajamentul României şi al sau personal pentru soliditatea Parteneriatului 
Strategic dintre cele două state şi dorinţa fermă a României de a pune în practică toate deciziile luate cu prilejul 
întrevederii excelente a celor doi preşedinţi de la Casa Albă din iunie 2017, când a fost convenită aprofundarea 
tuturor dimensiunilor Parteneriatului Strategic”, se arată în comunicatul Ambasadei României de la Washington. 
Consilierul preşedintelui SUA a exprimat aprecierea Administraţiei americane pentru mesajul preşedintelui 
României şi pentru tot ceea ce face România în cadrul NATO, respectiv la nivel regional, ţinând seama de poziţia 
strategică a ţării noastre şi provocările existente în regiunea Mării Negre. (...) Cei doi interlocutori au discutat 
despre pregătirea summit-ului NATO din iulie, de la Bruxelles, şi au căzut de acord că este necesar ca în cadrul 
acestei reuniuni la vârf să fie acordată o atenţie sporită situaţiei de securitate din regiunea Mării Negre”, adaugă 
sursa citată. 
În cadrul discuţiilor au mai fost abordate perspectivele de dezvoltare ale Iniţiativei celor Trei Mări, dar şi subiecte 
precum situaţia din Republica Moldova, Ucraina şi Balcanii de Vest. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Priorităţile Comisiei pentru Consolidarea Păcii în 2018, prezentate în Adunarea Generală de ambasadorul 
român la ONU 
Reprezentantul permanent al României la ONU, ambasadorul Ion Jinga, a prezentat joi, în calitate de preşedinte al 
Comisiei pentru Consolidarea Păcii (Peacebuilding Commission - PBC), în plenul Adunării Generale a ONU, 
priorităţile PBC pentru anul 2018: consolidarea rolului catalizator al Comisiei, focalizarea sprijinului acesteia 
pentru regiunea Sahel, întărirea parteneriatelor şi continuarea angajamentului PBC în Republica Gambia. 
 
Amintind că, în 2017, Consiliul de Securitate a solicitat PBC să sprijine Oficiul Naţiunilor Unite pentru Africa de 
Vest (UNOWAS) în implementarea Strategiei Integrate a ONU pentru Sahel, Jinga a menţionat că în martie a.c. a 
participat, în calitate de preşedinte al PBC, la cea de-a 6-a reuniune a "Platformei de Coordonare Ministerială 
pentru Sahel", în Ciad. Jinga a transmis că Sesiunea Anuală a PBC, din 26 iunie, va fi dedicată exclusiv acestei 
regiuni şi va reuni statele membre PBC, reprezentanţi ai ţărilor din regiunea Sahel, înalţi oficiali ai ONU, 
reprezentanţi ai organizaţiilor regionale, instituţiilor financiare internaţionale şi organizaţiilor societăţii civile. 
 
Jinga a amintit totodată că dezvoltarea parteneriatelor reprezintă una dintre priorităţile mandatului României la 
conducerea PBC şi a menţionat că, după Sesiunea Anuală, PBC va organiza un eveniment comun cu Consiliul 
Economic şi Social (ECOSOC) dedicat rolului parteneriatelor în consolidarea şi permanentizarea păcii, cu accent pe 
parteneriatul cu sectorul privat. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ambasadorul român a subliniat că, la solicitarea guvernului Republicii Gambia, PBC va continua să acţioneze ca o 
platformă de dialog al acestui stat cu comunitatea internaţională. În acest sens, în luna aprilie, Preşedinţia română 
a PBC a organizat o reuniune la nivel înalt la care au participat preşedintele şi ministrul finanţelor din Republica 
Gambia, comisarul UE pentru cooperare internaţională şi dezvoltare, preşedintele comisiei ECOWAS, observatorul 
permanent al Uniunii Africane la ONU, precum şi înalţi oficiali ai ONU. 
 
România a preluat la 31 ianuarie funcţia de preşedinte al Comisiei ONU pentru Consolidarea Păcii, pentru un 
mandat de un an (Peacebuilding Commission - PBC), potrivit sursei citate.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Gazprom a acceptat condiţiile Uniunii Europene privind livrarea de gaze 
Gigantul rus Gazprom a acceptat joi noile condiţii impuse de Comisia Europeană privind aprovizionarea cu gaze 
naturale în statele din centrul şi estul Europei, pentru a evita o amendă de 10% din cifra de afaceri, informează 
site-ul EUObserver.com. 
În urma măsurilor luate, compania Gazprom va fi nevoită să permită mai multă transparenţă a preţurilor şi va 
avea obligaţia de a aproviziona pieţe izolate precum cea a statelor balcanice şi cea a Bulgariei. 
Compania Gazprom, care asigură o treime din necesităţile de gaz din Uniunea Europeană, este monitorizată de 
Comisia Europeană din anul 2012, fiind acuzată formal în 2015 pentru că ar fi suprataxat clienţi din Europa 
Centrală şi de Est şi ar fi blocat activităţile firmelor rivale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PREVEDERILE noului Regulament UE pentru protecţia datelor, care va intra în vigoare pe 25 mai 
Noul Regulament General pentru Protecţia Datelor (GDPR) va intra în vigoare în statele Uniunii Europene pe 25 
mai, instituţiile, companiile şi organizaţiile având obligaţii suplimentare privind procesarea informaţiilor private. 
Toate companiile sunt obligate să înştiinţeze clienţii în următoarele zile despre noile reguli privind utilizarea 
datelor private. 
Potrivit Comisiei Europene, orice informaţie prin care o persoană poate fi identificată este considerată ca având 
caracter privat. Este vorba de informaţii precum numele, adresa, seria actelor de identitate, codurile de protocol 
Internet, date despre starea de sănătate. "Noile reglementări se aplică atunci când datele sunt colectate, utilizate 
ori stocate digital sau într-un sistem structurat tipărit", precizează Comisia Europeană. 
"În procesarea datelor, organizaţiile trebuie să furnizeze informaţii clare referitoare la modul de utilizare: în ce 
scop sunt folosite datele, care este baza legală de procesare, cât timp vor fi stocate datele, ce entităţi le pot 
accesa, care sunt drepturile fundamentale de protecţie a datelor, dacă datele vor fi transferate în afara Uniunii 
Europene, în ce condiţii poate fi depusă plângere, cum poate fi anulat acordul privind procesarea datelor", 
subliniază CE. 
"Dacă datele unei persoane nu mai sunt procesate ori sunt utilizate ilegal, persoana respectivă poate cere 
ştergerea datelor sale. Cu toate acestea, trebuie garantate alte drepturi UE, precum libertatea de exprimare", 
explică Executivul UE. 
Un nou drept al cetăţenilor europeni este de a cere unui furnizor de servicii să transmită datele personale altei 
companii, spre exemplu în momentul schimbării unui abonament de acces la date online. 
În plus, în cazul în care date personale sunt pierdute ori sustrase, compania care le stoca este obligată să 
informeze fiecare persoană, fără întârziere, în caz contrar riscând să fie amendată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anularea întâlnirii dintre Donald Trump şi Kim Jong Un | Oficial nord-coreean: Phenianul încă este dispus să 
poarte discuţii cu SUA / Reacţia lui Putin 
Kim Kye-gwan, ministrul adjunct de Externe al Coreei de Nord, a declarat, vineri, că Phenianul încă este dispus să 
poarte discuţii cu Washingtonul, în pofida deciziei SUA de a anula summitul dintre preşedintele american Donald 
Trump şi liderul regimului de la Phenian, Kim Jong-un, relatează Yonhap. 
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”Ne exprimăm disponibilitatea de a purta discuţii faţă în faţă cu SUA şi să rezolvăm problemele oricând şi în orice 
format. Angajamentul nostru de a face tot posibilul pentru a asigura pacea şi stabilitatea în lume şi în Peninsula 
Coreea este neschimbat”, a declarat ministrul adjunct de Externe al Coreei de Nord. 
Oficialul nord-coreean a subliniat că ”decizia unilaterală a Washingtonului de a anula întrevederea dintre Donald 
Trump şi Kim Jong-un scoate în evidenţă cât de gravă rămâne animozitatea dintre Coreea de Nord şi SUA”, 
adăugând că este urgentă o întâlnire între liderii celor două state pentru eliminarea ostilităţilor. 
”Cu toate acestea, decizia unilaterală a SUA de a anula discuţiile ne determină să reanalizăm dacă toate eforturile 
depuse şi calea pe care am decis să o urmăm sunt într-adevăr potrivite. Poziţia preşedintelui Trump nu satisface 
dorinţa lumii pentru asigurarea păcii în Peninsula Coreea”, a mai afirmat Kim Kye-gwan. 
Donald Trump, a anunţat joi anularea întrevederii programate cu liderul Coreei de Nord, Kim Jong-Un, denunţând 
"ostilitatea" regimului de la Phenian. Preşedintele american a decis anularea întrevederii din cauza "furiei uriaşe şi 
ostilităţii deschise" manifestate într-un recent comunicat al Phenianului. 
Vladimir Putin: Rusia regretă anularea întrevederii dintre Donald Trump şi Kim Jong-un 
Preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, a declarat, joi, că Moscova priveşte cu regret anularea summitului dintre 
preşedintele Statelor Unite, Donlad Trump, şi liderul regimului de la Phenian, Kim Jong-un, informează site-ul 
agenţiei de presă Reuters. 
Liderul de la Kremlin a precizat că Rusia regretă decizia Statelor Unite de a anula întâlnirea dintre Trump şi Kim 
Jong-un, adăugând că speră ca summitul dintre cei doi să aibă loc cât mai curând, în pofida divergenţelor dintre 
cele două tabere. 
Moon Jae-In se declară "perplex" că Donald Trump a anulat întrevederea cu liderul Coreei de Nord 
Moon Jae-In, preşedintele din Coreea de Sud, s-a declarat "perplex" în legătură cu hotărârea omologului său 
american, Donald Trump, de a anula întrevederea cu liderul nord-coreean, Kim Jong-Un. 
Preşedintele Coreei de Sud, Moon Jae-In, a jucat un rol esenţial în organizarea întrevederii lui Donald Trump cu 
Kim Jong-Un. 
"Sunt perplex şi este foarte regretabil că summitul Coreea de Nord - SUA nu va avea loc pe 12 iunie, aşa cum era 
programat", a declarat Moon Jae-In, citat de agenţia Yonhap. 
(Sursa: Mediafax) 
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